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Izvješće 

U četvrtak 1. i petak 2. srpnja 2021. godine održan je državni stručni skup za 

voditelje županijskih stručnih vijeća stručnih suradnika knjižničara i pozvane 

knjižničare. Na skupu su nazočila 62 sudionika. Sudjelovalo je svih 22 voditelja 

istočne, sjeverne i zapadne, a iz južnih županija njih dvoje. Osim više savjetnice 

za stručne suradnike knjižničare Adele Granić koja je organizirala stručno 

usavršavanje, skupu je nazočila Ana Saulačić iz podružnice Split. 

Skup je prvenstveno namijenjen voditeljima županijskih vijeća stručnih 

suradnika knjižničara pa se većina tema i izlaganja odnosila na unapređenje 

njihova rada, odnosno na alate koje bismo u budućnosti htjeli više koristi. 

 

Red izlaganja 1. srpnja  
 

prof. dr. sc. Velimir Srića 

Izazovi vođenja u post-Covid 

svijetu 

 

Ivica Matotek, dipl. ing., CARNET 

BigBlueButton i sitni alati u 

Loomenu 

 

Josip Rihtarić, prof. i dipl. knjižničar, 

stručni suradnik savjetnik, II. osnovna 

škola Varaždin 

Virtualna učionica na Loomenu 

 

Danko Tkalec, dipl. oec., d.o.o. Point 

Varaždin 

Digitalna zbirka – nove 

funkcionalnosti 
 

Red izlaganja 2. srpnja 

 
Hrvoje Lisac, dipl. inf., CARNET 

Sitnice koje mnogo znače u 

Adobe Connectu 

 

Josip Strija, prof. i dipl. knjižničar, 

stručni suradnik mentor, Gimnazija 

Petra Preradovića Virovitica 

uMap – izrada karata s 

OpenStreetMap slojevima  

 
Dragica Pršo, prof. i dipl. knjižničar, 

stručna suradnica savjetnica, OŠ 

Monte Zaro Pula  

Županijsko stručno vijeće u 

MS Teamsu  

 

Ružica Rebrović-Habek, dipl. 

politolog i dipl. bibl., stručna 

suradnica mentorica, OŠ braće Radić 

Zagreb  

 Vrednovanje školskih 
knjižnica  i praksa zasnovane 
na dokazima  



 

 

Sažetci izlaganja 

Izlaganje prof. dr. sc. Velimira Sriće motivacijsko je predavanje kojem se želi 

prenijeti optimizam i nada, a ujedno je pružilo savjete i upute kako se snaći u 

„zanimljivim vremenima“ koje karakterizira nepredvidljivost, nesigurnost, 

kompleksnost i višeznačnost. Profesor Srića naveo je primjere motivacijske 

kulturne disrupcije, međuljudskih odnosa, vladavine demagogija, ego-tripa, 

manjka brige o ljudima. Ipak i krizna vremena kao što je pandemija COVID-a 19 

daje i šanse, jer ljudi u kriznim vremenima mogu otkriti sposobnosti za koje nisu 

ni znali da ih posjeduju. 

Ivica Matotek iz CARNET-a govorio je o BigBlueButton-u i H5P aplikacijama koje 

su integrirane u LMS Loomen te na primjerima demonstrirao njihovu uporabu. 

Također nam je najavio promjene u sustavu Loomen koje nas očekuju od jeseni. 

Cilj ovog izlaganja bio je pokazati napredne mogućnosti u Loomenu kako bi ih 

većina počela primjenjivati u svakodnevnom radu. 

Josip Rihtarić, stručni suradnik knjižničar savjetnik iz II. OŠ Varaždin govorio 

je o osnovama izrade tečaja u Loomenu, od otvaranja novog kolegija, dodavanja 

i uređivanja tema, dodavanja aktivnosti, rada u skupinama, radionica, H5P, 

anketa i kreiranja digitalnih značaka. Sve navedeno demonstrirao je u kolegiju 

kreiranom za potrebe ovog skupa, a sudionici su mogli aktivno sudjelovati na 

tečaju te odmah dobiti digitalne značke. 

Danko Tkalec iz tvrtke Point d.o.o. iz Varaždina pokazao je nove funkcionalnosti 

i digitalne zbirke u kojoj se između ostaloga nalaze i svi Zbornici s Proljetnih 

škola školskih knjižničara. Također je bilo riječi o novim mogućnostima i razvoju  

programa MetelWin, programskom proizvodu za upravljanje knjižnicama.  

Hrvoje Lisac također pozvani predavač iz CARNET-a osvrnuo se na nove alate za 

videokonferencije koje su besplatne za sve odgojno-obrazovne djelatnike, a koji 

su razvrstani po broju sudionika. Skrenuo nam je pažnju na ograničenje resursa 

i komplikacija koje time mogu biti uzrokovane. U drugom dijelu izlaganja kolega 

Lisac pokazao je kako radi pripremna soba u Adobe Connectu i otkrio još nekoliko 

dodatnih mogućnosti. Ovu aplikaciju za svoje skupove koristi pet voditelja ŽSV-

a i viša savjetnica, a i većina državnih skupova knjižničara održava se upravo 

korištenjem Adobe Connecta koji se pokazao izvrsnim alatom s velikim 

mogućnostima kontrole nad sadržajem i sudionicima. 

 

 



 

Josip Strija, stručni suradnik knjižničar mentor  

iz Gimnazije Petra Preradovića Virovitica na primjeru svog  

županijskog vijeća pokazao je kako napraviti interaktivnu kartu u alatu  

uMap. Kolega Strija pokazao je sve mogućnosti ovog alata jer nam je ideja da 

svaki voditelj izradi kartu za svoju županiju i da napravimo zajednički 

interaktivnu kartu školskih knjižnica Republike Hrvatske. Projekt će se 

realizirati u idućoj školskoj godini. 

Dragica Pršo, stručna suradnica knjižničarka savjetnica iz OŠ Monte Zaro Pula i 

Ružica Rebrović-Habek, stručna suradnica knjižničarka savjetnica iz OŠ braća 

Radić Zagreb, pokazale su na svojim primjerima dobre prakse kako izgleda 

vođenje županijskih vijeća korištenjem MS Teamsa, koje su prednosti takve 

suradnje i veće angažiranosti svih članova vijeća te preporučili alat svima koji 

imaju potrebe za organizacijom i radom u timovima.  

Kolegica Rebrović-Habek pokazala je kako vrednovati školske knjižnice i prakse, 

a koje su zasnovane na dokazima i to pomoću Loomena i MS Teamsa. 

Predstavljeni dokazi su analitički pokazatelji korištenja i usporedna analiza. 

 

Analiza evaluacijskog upitnika 

Na evaluacijski upitnik odgovorila su 54 sudionika što čini 87 % sudionika. 

Ocjene predavača 

Sudionici zamoljeni da ocjene stupanj općeg zadovoljstva izlaganjem svakog 

pojedinog predavača pri čemu je broj 1 označavaju potpuno nezadovoljstvo, a 

broj 5 potpuno zadovoljstvo. 

Ocjene pojedinih predavača 

dr. sc. Velimir Srića 

Izazovi vođenja u post-Covid svijetu 
4,9 

Ivica Matotek  

BigBlueButton i sitni alati u Loomenu 
4,67 

Josip Rihtarić 

Virtualna učionica na Loomenu 
4,79 

Danko Tkalec  

Digitalna zbirka – nove funkcionalnosti 
4,73 

 

 

 



 

 

 

 

Hrvoje Lisac 

Sitnice koje mnogo znače u Adobe Connectu 
4,68 

Josip Strija 

uMap – izrada karata s OpenStreetMap slojevima 
4,85 

Dragica Pršo 

Županijsko stručno vijeće u MS Teamsu 
4,72 

Ružica Rebrović-Habek.  

Vrednovanje školskih knjižnica  i praksa zasnovane na dokazima 
4,88 

 

Ocjene sadržaja izlaganja 

Drugo pitanje odnosilo se na sadržaj pojedinih predavanja pa su sudionici 

zamoljeni da ocjene sadržaj svakog pojedinog predavača pri čemu je broj 1 

označavaju potpuno nezadovoljstvo, a broj 5 potpuno zadovoljstvo 

Ocjene sadržaja pojedinih izlaganja 

dr. sc. Velimir Srića 

Izazovi vođenja u post-Covid svijetu 
4,88 

Ivica Matotek  

BigBlueButton i sitni alati u Loomenu 
4,62 

Josip Rihtarić 

Virtualna učionica na Loomenu 
4,71 

Danko Tkalec  

Digitalna zbirka – nove funkcionalnosti 
4,66 

Hrvoje Lisac 

Sitnice koje mnogo znače u Adobe Connectu 
4,53 

Josip Strija 

uMap – izrada karata s OpenStreetMap slojevima 
4,75 

Dragica Pršo 

Županijsko stručno vijeće u MS Teamsu 
4,64 

Ružica Rebrović-Habek.  

Vrednovanje školskih knjižnica  i praksa zasnovane na dokazima 
4,83 

  



 

Primjenjivost u radu 

Na pitanje hoće li naučeno na ovom skupu uistinu moći  

primijeniti u svom svakodnevnom radu samo 1 sudionik (1,85%) nije u  

to potpuno siguran, 15 sudionika ili 27,72% vjerojatno će primijeniti, dok velika 

većina, njih 38 ili 70,37 % sigurno će primijeniti naučeno. 

 

Zahtjevnost sadržaja 

Skup je svojim sadržajem, odabirom tema i predavača zahtijevao od sudionika 

napredne razine digitalnih kompetencija iz područja učenje i poučavanje te 

praćenje i vrednovanje pa smo pitali sudionike jesu li predočena znanja i vještina 

bila zahtjevna i suviše iznad razine njihovih kompetencija. Većina, njih 39 ili 

72,22% odgovorilo je da im nije bilo previše zahtjevno, a njih 15 ili 27,77% je 

izjavilo da im je sadržaj uglavnom bio zahtjevan. Namjera je organizatora bila da 

pokaže napredne mogućnosti i sadržaj koji će predstavljati izazov za svladavanje 

i učenje pa su rezultati dobiveni u anketnom upitniku očekivani.  

 

Unapređenje znanja i vještina 

Sudionike smo pitali jesu li nakon skupa unaprijedili svoja znanja i vještine. 

Samo 1 sudionik je odgovorio da nije, što čini 1,85%, njih 13 (24,07%) 

odgovorilo je da uglavnom jesu, a velika većina njih 40 ili 74,07% izjasnilo se da 

su naučili nešto novo i da su unaprijedili svoja znanja i vještine. 

 

Nove teme 

Za organizaciju novih skupova važne su nam želje i potrebe sudionika pa smo ih 

zatražili da napišu teme koje smatraju da su im potrebne u njihovom 

profesionalnom rastu i razvoju te ćemo te teme nastojati uvrstiti u iduće stručne 

skupove. Donosimo popis teme koje su kolege napisale. 
 

 BBB jer nisam nikada ranije koristila, a sigurno ću koristiti. Tema samo 

praksa. 

 "Kako još uspješnije raditi u timu" , "Emocije i slika o sebi" 

 Projekti školskih knjižnica i vidljivost istih na platformi eTwinning te 

mogućnosti educiranja na platformi  School education Gateway. 

  Besplatne digitalne zbirke korisne u nastavnom procesu. 

  Predavanje prof. Sriće bilo je vrlo poticajno i 

predlažem više predavanja toga tipa. 

          MS Teamse ću usavršiti i proširiti na rad     

                           ŽSV-a. 



 uMaps 

 Digitalni alati bilo koje vrste  

 Virtualna učionica na Loomenu 

 Veća "vidljivost" knjižničara u kolektivu, radionica  

pisanja projekta na konkretnim zadacima, knjižnični marketing 

 Kako potaknuti kolegice iz stručnog vijeća da više surađuju, naime veliki broj 

kolegica smatra da se ne moraju stručno usavršavati ako ne žele napredovati 

u zvanju. 

 Zasada mislim da nemam potrebe za dodatnim usavršavanjem nekih od tema, 

treba sjesti i samostalno isprobati alate koje smo vidjeli na skupu. 

 Gospodin Matotek bi mogao napraviti više zasebnih predavanja o Loomenu. 

Njegovo predavanje je bilo jako korisno. Hvala! 

 Smatrana da su teme kvalitetno iznesene te da dalje samostalno mogu 

usavršavati svoje vještine.  

 Voljela bih malo više naučiti o asertivnosti te kako profesionalno i uspješno 

reći ne u poslovnom okruženju. 

 Asertivnost u radu. U biti jako sam zadovoljna našom strukom i dijeljenjem 

znanja unutar struke i na vani. Zamjerka ide na onu kategoriju "ostali" koji ne 

znaju, ne žele dijeliti znanje. To je valjda nama knjižničarima "po defaultu".  

 Sve što sam ovdje čula trebalo bi uvježbati i isprobati. Više psihologije i kako 

raditi s ljudima. 

 "Tanja" znanja imam o tehničkim temama, neka su mi predavanja bila 

prezahtjevna pa možda organizirati webinare za tehnički manje potkovane 

kolege. 

 Pojačati teoretsko znanje na temu predavanja dr.sc. Sriće, okušati se u izradi 

svog tečaja na Loomenu i proučiti alate za videokonferencije. 

 Svakako moram dodatno usavršiti Loomen. Bilo mi je teško pratiti neke 

dijelove, dakle, tu se moram angažirati jer su mogućnosti Loomena ogromne. 

Predavanje zahtjevno, ali poticajno. 

 Više primjera dobre prakse iz školskih knjižnica-kolege knjižničari rade 

odlične projekte koji nisu online (digitalni i aplikacije) pa mi me zanimala 

takva izlaganja i njihova iskustva. 

 Edukacije o digitalnim alatima uvijek su dobrodošle. 

 PR knjižnice, kulturna i javna djelatnost, previše se bavimo digitalnim alatima i 

zanemarujemo rad s djecom 

  Vođenje radionica  s podjelom u grupe na nekoj platformi 

  Primjeri inovativnih metoda u rada s učenicima 

  Područje iz predavanja dr.sc. V. Sriće. 

 



Dojmovi 

Na kraju smo zamolili sudionike da iznesu  

Svoje dojmove nakon održanog skupa i preporuke koje  

bi nam mogle koristiti za unapređenje budućih skupova za  

voditelje ŽSV-a i pozvane knjižničare. Donosimo sve dojmove sudionika. 

 

 Skup je bio sadržajan i zanimljiv, Predavači kompetentni i otvoreni za 

komunikaciju.  Preporuka: nastaviti na isti način. 

 Sve je bilo izvrsno od predavača, predavanja, organizacije, datuma, vremena, 

alata... Hvala. 

 Stručni skup je odlično organiziran, a predavanja izuzetno korisna i 

motivirajuća što nas dodatno osnažuje da naučeno primijenimo u praksi. 

Veselim se novim izazovima! Sve pohvale predavačima i našoj višoj savjetnici 

Adeli Granić! 

 Skup je bio poticajan i vrlo konkretan te bogat kvalitetnim informacijama i 

idejama. Hvala. 

 Oduševljena sam, hvala na pozivu!  

 Skup me oduševio i definitivno bih još htjela slušati poneko predavanje g. 

Sriće 

 Izuzetno sam zadovoljna temama. 

 Skup je potpuno zadovoljio moja očekivanja, smatram da je odlično 

koncipiran s odličnim temama i predavačima.  

 Organizacija skupa bila je na očekivanoj razini, predavači i teme bile su 

aktualne i korisne, kao i vremensko trajanje skupa. Naravno da nije moguće 

da baš svaka tema sjedne u potpunosti svakoj nazočnoj osobi, zato od svega 

ponuđenoga imamo na izbor što ćemo koristiti u svome radu i što ćemo od 

toga prenijeti svojim kolegama. Posebno pohvaljujem predavanje profesora 

Velimira Sriće koji me zaista oduševio potvrdivši mi da idem dobrim putem. 

Samo tako nastavite! 

 Vrlo zanimljive i primjenljive teme. Izlagači jasni i stručni u prenošenju 

znanja i informacija.  

 Čestitke na odličnoj organizaciji i odabiru tema! Iznimno mi je drago čuti 

iskustva kolega i kolegica, a posebno pohvaljujem odabir vanjskih predavača 

koji su eksperti u svome području rada. Ukoliko budete u mogućnosti rado bi 

opet slušala dr.sc. Velimira Sriću.  

  Zanimljive, aktualne i primjenjive teme 

  Sve je bilo odlično, poticajno i zanimljivo 

   Skup je bio izvrstan i samo tako dalje 😊 

 



 Skup je bio odlično organiziran.  

Veliki je trud uložen u organizaciju.  

Predavanja su bila izuzetno motivirajuća.  

Puno sam naučila. Hvala! 

 Odlična organizacija skupa kao i teme koje su predavači predavali  

sudionicima. 

 Zadovoljna sam temama skupa, isto tako organizacijom. Smatram da sam 

ovim skupom dodatno dogradila svoja znanja koja ću svakako primijeniti u 

svom budućem radu. 

Hvala višoj savjetnici! 

 Ovim skupom zaokružena je cjelina cjelogodišnjeg stručnog usavršavanja na 

najbolji mogući način. Skup je bio odlično moderiran, i još bolje po 

predavačima i temama postavljen. Kao kad neki rock band slaže svoju playlistu 

za koncert. Preporuke idu u tom smjeru, slojevito i lepršavo. Red psiholoških  

tema, red praktičnih, red tehnoloških. Za svakog ponešto! 

Hvala! Preporučam se za dalje. 

 Jako zanimljivo predavanje dr. sc. Sriće, više takvih tema- međuljudski odnosi, 

rad s ljudima... Skup je izvrsno organiziran a predavači stručni. 

 Teme su bile korisne i zanimljive, a prof. Sriću pozvati ponovo prvom prigodom 

za neku konkretniju temu za poslovni rast. Izvrstan i mudar predavač, 

zadovoljstvo ga je slušati! 

 Sva su predavanja bila vrlo zanimljiva, pohvaljujem raspored predavanja, prof. 

Srića me baš napunio energijom na kraju ove zahtjevne godine.  

 Skup je prije svega bio izuzetno zanimljiv; raznovrstan i što je najvažnije - 

primjenjiv u praksi. Meni, kao pozvanom knjižničaru, ponešto teži za praćenje 

u dijelu izlaganja kolega informatičara (uključujući i kolegu Striju), ali sam 

iznimno zadovoljna da sam imala priliku na jednome mjestu, koncizno dobiti 

uvid u toliko korisnih alata i proceduru izrade određenih stvari (tečajeva, 

kvizova i sl.) koji će mi sigurno itekako koristiti u budućnosti. Čim se ohrabrim 

pozabaviti njima ozbiljno. Kao i uvijek, mada je to zahtjevniji oblik pristupa, 

naročito u virtualnoj sferi, na budućim stručnim skupovima bi možda bilo 

korisnije da se obim sadržaja ponešto smanji, ali da se obavezno traži da mi 

slušatelji sinkrono pratimo, isprobavamo, vježbamo... Najsličnije jučerašnjem 

predavanju kolege Rihtarića. Iskrene pohvale još jednom svim izlagačima i 

organizatorima.   
 Dojmovi: Organizacija skupa je bila bez greške, 

predavači odlični, teme zanimljive! Preporuke za     

   poboljšanje nemam, sve je bilo odlično!  
 Zadovoljna san skupom. Predavači 

su bili izvrsni i vrlo konkretni. 



  

 Odlični predavači,  

raznovrsne teme. Organizacija  

je odlična. Drago mi je da sam dio  

cijele priče. Ne znam kako bi moglo bolje. 

 Sve je bilo organizirano ok i teme pomno odabrane... 

 Svidjela mi se interaktivnost u predavanju kolege Rihtarića. 

 Zanimljivo i korisno, svaka razmjena iskustava i znanja više kolega je uvijek 

dobrodošla. 

 Viša savjetnica je virtuozno pronašla vrhunske stručnjake od kojih možemo 

puno toga naučiti i pokazala da su školski knjižničari po stručnim 

usavršavanjima i kvantitativno i kvalitativno na prvom mjestu. Zaista moram 

iskazati divljenje toliko entuzijazmu i proaktivnosti. Što se tiče predavanja iz 

područja informatike mislim da bi se kvaliteta postigla kada bi predavanja bila 

koncipirana u obliku radionica na kojima bi polaznici dobivali puno malih 

zadataka koje bi odrađivali sami jer je kvantiteta ovoga puta uništila kvalitetu 

i jako je malo toga ostalo upamćeno te samim time jako malo može biti 

upotrijebljeno. Bolje malo, ali kako treba nego puno, a površno i zaboravljeno. 

Organizacijom stručnih predavanja i to kvalitetnih, viša savjetnica neumorno 

i bolje od ostalih, koliko mogu primijetiti u mom dvadesetogodišnjem radnom 

iskustvu, najaktivnije radi na podizanju ugleda školskih knjižničara. Samo tako 

dalje viša savjetnice, treba gristi. 

 

 

 

 

Analizu evaluacijskog upitnika napravila 

viša savjetnica za stručne suradnike knjižničare 

Adela Granić, prof. i dipl. bibl. 


